

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

# SECURITY COUNCIL

## OFFICIAL RECORDS

SECOND YEAR

---

# CONSEIL DE SECURITE

## PROCES-VERBAUX OFFICIELS

DEUXIEME ANNEE

No. 105

221st meeting

22 November 1947

221ème séance

22 novembre 1947

Lake Success

New York

## TABLE OF CONTENTS

### Two hundred and twenty-first meeting

	<i>Page</i>
412. Provisional agenda .....	2765
413. Adoption of the agenda .....	2766
414. Letter dated 18 November 1947 from the Secretary-General address- ed to the President of the Security Council .....	2766

## TABLE DES MATIERES

### Deux-cent-vingt et unième séance

	<i>Pages</i>
412. Ordre du jour provisoire .....	2765
413. Adoption de l'ordre du jour .....	2766
414. Lettre, en date du 18 novembre 1947, adressée au Président du Con- seil de sécurité par le Secrétaire général .....	2766



# SECURITY COUNCIL

# CONSEIL DE SECURITE

## OFFICIAL RECORDS

SECOND YEAR

No. 105

## PROCES-VERBAUX OFFICIELS

DEUXIEME ANNEE

No 105

### TWO HUNDRED AND TWENTY-FIRST MEETING

*Held at Lake Success, New York,  
on Saturday, 22 November 1947, at 10.30 a.m.*

*President: Mr. W. AUSTIN (United States of  
America).*

*Present: The representatives of the following  
countries: Australia, Belgium, Brazil, China,  
Colombia, France, Poland, Syria, Union of  
Soviet Socialist Republics, United Kingdom,  
United States of America.*

#### 412. Provisional agenda (document S/Agenda/221)

1. Adoption of the agenda.
2. Letter dated 18 November 1947 from the Secretary-General, addressed to the President of the Security Council, (document S/606).<sup>1</sup>

<sup>1</sup> The text of this letter is as follows:  
Document S/606 18 November 1947  
[Original text: English]

I have the honour to transmit the following resolutions adopted by the General Assembly at its one hundred and eighteenth plenary meeting held on 17 November 1947:

#### I.

*"The General Assembly,*

*"Having regard to resolution 35 (I) of 19 November 1946 recommending that the Security Council re-examine certain applications;*

*"Noting that nine members of the Security Council on 18 August 1947 supported a draft resolution recommending the admission to the United Nations of Transjordan, but that no recommendation was made to the Assembly because of the opposition of one permanent member;*

*"Considering that the opposition to the above-mentioned application was based on grounds not included in Article 4 of the Charter;*

*"Determines that Transjordan is in its judgment a peace-loving State within the meaning of Article 4 of the Charter, is able and willing to carry out the obligations of the Charter, and should therefore be admitted to membership in the United Nations; and*

*"Requests the Security Council to reconsider, before the end of the present session of the General Assembly,*  
(continued on next page)

### DEUX-CENT-VINGT ET UNIEME SEANCE

*Tenue à Lake Success, New-York,  
le samedi 22 novembre 1947, à 10 h. 30.*

*Président: M. W. AUSTIN (Etats-Unis  
d'Amérique).*

*Présents: Les représentants des pays suivants:  
Australie, Belgique, Brésil, Chine, Colombie,  
France, Pologne, Syrie, Union des Républiques  
socialistes soviétiques, Royaume-Uni, États-Unis  
d'Amérique.*

#### 412. Ordre du jour provisoire (docu- ment S/Agenda/221)

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. Lettre, en date du 18 novembre 1947, adressée au Président du Conseil de sécurité par le Secrétaire général (document S/606).<sup>1</sup>

<sup>1</sup> Voici le texte de cette lettre:  
document S/606 18 novembre 1947  
[Texte original en anglais]

J'ai l'honneur de vous communiquer ci-dessous le texte des résolutions adoptées par l'Assemblée générale au cours de sa cent dix-huitième séance plénière tenue le 17 novembre 1947.

#### I.

*"L'Assemblée générale,*

*Vu sa résolution 35 (I) du 19 novembre 1946, qui recommande au Conseil de sécurité de procéder à un nouvel examen de certaines demandes d'admission;*

*Prenant acte du fait que neuf membres du Conseil de sécurité, le 18 août 1947, se sont déclarés en faveur d'un projet de résolution recommandant l'admission de la Transjordanie à l'Organisation des Nations Unies, mais qu'aucune recommandation n'a été faite à l'Assemblée par suite de l'opposition d'un membre permanent;*

*Considérant que cette opposition à la demande d'admission mentionnée ci-dessus se fondait sur des raisons que ne prévoit pas l'Article 4 de la Charte,*

*Déclare que la Transjordanie est, à son avis, un Etat pacifique au sens de l'Article 4 de la Charte, qu'elle est capable de remplir les obligations que lui impose la Charte et disposée à le faire, et qu'elle devrait par conséquent être admise comme Membre des Nations Unies;*

*Prie le Conseil de sécurité de procéder, avant la fin de la présente session de l'Assemblée générale, à un*  
(suite à la page suivante)

### 413. Adoption of the agenda

*The agenda was adopted.*

### 414. Letter dated 18 November 1947 from the Secretary-General addressed to the President of the Security Council

The PRESIDENT: The question before the Council is the letter from the Secretary-General. This meeting is called on account of that letter, advising that the General Assembly has requested the Security Council to reconsider the applications of Italy and Transjordan during this session of the Assembly. In order to accomplish this, and to be in a position to report back to the Assembly during this session, it was necessary to call an immediate meeting of the Council.

The General Assembly, as the members know, passed other resolutions relating to new Members. These have not been placed before the Security Council at this meeting, although it is assumed that the members will take the action of the General Assembly into consideration in determining what action should be taken at this meeting.

Specifically, the General Assembly has sent four other applications back to the Council for reconsideration and recommended to the permanent members of the Security Council to consult, with a view to reaching agreement, on the admission to membership of applicants which have not been recommended hitherto and to submit their conclusions to the Security Council.<sup>1</sup>

As to all applications, except for the two which are now before the Council, it would appear that the General Assembly contemplated that consultations among the members should take place

the application of Transjordan, in the light of this determination of the Assembly."

#### II

*"The General Assembly,*

*"Noting that nine members of the Security Council on 1 October 1947 supported a draft resolution recommending the admission to the United Nations of Italy, but that no recommendation was made to the Assembly because of the opposition of one permanent member, although that member had previously expressed the belief that Italy was eligible for membership;*

*"Considering that the opposition to the above-mentioned application was based on grounds not included in Article 4 of the Charter;*

*"Determines that Italy is in its judgment a peace-loving State within the meaning of Article 4 of the Charter, is able and willing to carry out the obligations of the Charter, and should therefore be admitted to membership in the United Nations, and*

*"Requests the Security Council to reconsider, before the end of the present session of the General Assembly, the application of Italy, in the light of this determination of the Assembly."*

I shall be grateful if you will be so good as to bring these resolutions to the attention of the representatives on the Security Council.

(Signed): Trygve LIE  
Secretary-General

<sup>1</sup> See Resolutions adopted by the General Assembly during its second session, No. 113 (II), sections A, C, D, G and H.

### 413. Adoption de l'ordre du jour

*L'ordre du jour est adopté.*

### 414. Lettre, en date du 18 novembre 1947, adressée au Président du Conseil de sécurité par le Secrétaire général

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*): La question dont est saisi le Conseil est soulevée par la lettre du Secrétaire général. Le Conseil a été convoqué aujourd'hui en raison de cette lettre, qui nous informe que l'Assemblée générale a prié le Conseil de sécurité de procéder, pendant la session actuelle de l'Assemblée générale, à un nouvel examen des demandes d'admission de l'Italie et de la Transjordanie. Pour procéder à cet examen et pour pouvoir faire rapport à l'Assemblée au cours de la session actuelle, il a été nécessaire de convoquer une séance immédiate du Conseil.

L'Assemblée générale, comme les membres du Conseil le savent, a voté d'autres résolutions relatives à l'admission de nouveaux Membres. Ces résolutions n'ont pas été communiquées au Conseil de sécurité à la présente séance, bien que l'on présume que le Conseil, en décidant aujourd'hui des mesures à prendre, tiendra compte de celles qui ont été prises par l'Assemblée générale.

Plus précisément, l'Assemblée générale a renvoyé pour examen au Conseil quatre autres demandes d'admission en recommandant à ses membres permanents de se concerter afin de parvenir à un accord sur l'admission des candidats dont la demande n'a pas fait jusqu'à présent l'objet d'une recommandation et afin de présenter leurs conclusions au Conseil de sécurité<sup>1</sup>.

Il semble qu'en ce qui concerne toutes les demandes d'admission, sauf les deux demandes dont le Conseil est saisi en ce moment, l'Assemblée générale ait considéré que les membres du

nouvel examen de la demande d'admission de la Transjordanie à la lumière de la présente déclaration de l'Assemblée."

#### II

*"L'Assemblée générale,*

*Prenant acte du fait que neuf membres du Conseil de sécurité, le 1er octobre 1947, se sont déclarés en faveur d'un projet de résolution recommandant l'admission de l'Italie à l'Organisation des Nations Unies, mais qu'aucune recommandation n'a été faite à l'Assemblée par suite de l'opposition d'un membre permanent, bien que ce membre se fût précédemment déclaré d'avis que l'Italie était admissible à l'Organisation des Nations Unies;*

*Considérant que cette opposition à la demande d'admission mentionnée ci-dessus se fondait sur des raisons que ne prévoit pas l'Article 4 de la Charte,*

*Déclare que l'Italie est, à son avis, un Etat pacifique au sens de l'Article 4 de la Charte, qu'elle est capable de remplir les obligations que lui impose la Charte et disposée à le faire, et qu'elle devrait, par conséquent, être admise comme Membre des Nations Unies;*

*Prie le Conseil de sécurité de procéder, avant la fin de la session en cours, à un nouvel examen de la demande d'admission de l'Italie, à la lumière de la présente déclaration de l'Assemblée."*

Je vous serais obligé de bien vouloir attirer l'attention des membres du Conseil de sécurité sur ces résolutions.

(signé): Trygve LIE  
Secrétaire général

<sup>1</sup> Voir Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant sa deuxième session, No 113, (II), sections A, C, D, G et H.

before any further action is taken by the Security Council. As to these two applications, I wish to inquire if there has been any change in the position of the members.

Mr. GROMYKO (Union of Soviet Socialist Republics) (*translated from Russian*): The USSR delegation's position with regard to Italy's and Transjordan's applications for admission to the United Nations remains the same as it was when applications from these countries were considered previously. There is no change in the USSR delegation's position with regard to these countries' applications.

The PRESIDENT: As no other members have asked to speak, it seems clear that none of the members of the Security Council has changed its position on either of these applications. Therefore, if there is no objection, the Security Council will report to the General Assembly that reconsideration of the two applications by the Council has indicated that none of the members has changed its position, that this reconsideration has therefore not produced any results, and that the Security Council has postponed further reconsideration of these two applications in order to allow consultation among the permanent members.

As there is no objection, that is the course which the Security Council will adopt.

*The meeting rose at 10.55 a.m.*

Conseil devraient se concerter avant que le Conseil de sécurité ne prenne une nouvelle décision. En ce qui concerne les deux demandes soumises à notre examen, je voudrais demander aux membres du Conseil s'ils ont modifié leur position.

M. GROMYKO (Union des Républiques socialistes soviétiques) (*traduit du russe*): L'attitude de la délégation de l'URSS à l'égard des demandes d'admission que l'Italie et la Transjordanie ont adressées à l'Organisation des Nations Unies est la même que celle qu'elle avait adoptée précédemment lors de l'examen de ces demandes. Notre attitude à l'égard des demandes d'admission de ces Etats n'a pas changé.

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*): Comme aucun autre représentant n'a demandé à prendre la parole, il semble clair qu'aucun membre du Conseil de sécurité n'a modifié sa position à l'égard des deux demandes en cause. En conséquence, si personne ne soulève d'objection, le Conseil de sécurité fera connaître à l'Assemblée générale que le nouvel examen de ces deux demandes, auquel il a procédé, a fait ressortir qu'aucun membre n'a modifié sa position, que ce nouvel examen n'a donc donné aucun résultat et que le Conseil de sécurité a remis à plus tard le nouvel examen de ces deux demandes afin de permettre aux membres permanents de se concerter.

Comme aucune objection n'est soulevée, telle est la procédure qui sera suivie par le Conseil de sécurité.

*La séance est levée à 10 h. 55.*

# SALES AGENTS OF THE UNITED NATIONS PUBLICATIONS

## DEPOSITAIRES DES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

### ARGENTINA—ARGENTINE

Editorial Sudamericana S.A.  
Alsina 500  
BUENOS AIRES

### AUSTRALIA—AUSTRALIE

H. A. Goddard Pty. Ltd.  
255a George Street  
SYDNEY, N. S. W.

### BELGIUM—BELGIQUE

Agence et Messageries de la  
Presse, S. A.  
14-22 rue du Persil  
BRUXELLES

### BOLIVIA—BOLIVIE

Librería Científica y Literaria  
Avenida 16 de Julio, 216  
Casilla 972  
LA PAZ

### CANADA

The Ryerson Press  
299 Queen Street West  
TORONTO

### CHILE—CHILI

Edmundo Pizarro  
Merced 846  
SANTIAGO

### CHINA—CHINE

The Commercial Press Ltd.  
211 Honan Road  
SHANGHAI

### COLOMBIA—COLOMBIE

Librería Latina Ltda.  
Apartado Aéreo 4011  
BOGOTÁ

### COSTA RICA—COSTA-RICA

Trejos Hermanos  
Apartado 1313  
SAN JOSÉ

### CUBA

La Casa Belga  
René de Smedt  
O'Reilly 455  
LA HABANA

### CZECHOSLOVAKIA—

### TCHECOSLOVAQUIE

F. Topic  
Narodni Trida 9  
PRAHA 1

### DENMARK—DANEMARK

Einar Munksgaard  
Nørregade 6  
KØBENHAVN

### DOMINICAN REPUBLIC— REPUBLIQUE DOMINICAINE

Librería Dominicana  
Calle Mercedes No. 49  
Apartado 656  
CIUDAD TRUJILLO

### ECUADOR—EQUATEUR

Muñoz Hermanos y Cía.  
Nueva de Octubre 703  
Casilla 10-24  
GUAYAQUIL

### EGYPT—EGYPTE

Librairie "La Renaissance d'Egypte"  
9 Sh. Adly Pasha  
CAIRO

### ETHIOPIA—ETHIOPIE

Agence éthiopienne de publicité  
P. O. Box 8  
ADDIS-ABEBA

### FINLAND—FINLANDE

Akateeminen Kirjakauppa  
2, Keskuskatu  
HELSINKI

### FRANCE

Editions A. Pedone  
13, rue Soufflot  
PARIS, V<sup>e</sup>

### GREECE—GRECE

"Eleftheroudakis"  
Librairie internationale  
Place de la Constitution  
ATHÈNES

### GUATEMALA

José Goubaud  
Goubaud & Cía. Ltda.  
Sucesor  
5a Av. Sur No. 6 y 9a C. P.  
GUATEMALA

### HAITI

Max Bouchereau  
Librairie "A la Caravelle"  
Boîte postale 111-B  
PORT-AU-PRINCE

### ICELAND—ISLANDE

Bokaverzlun Sigfusar Eyrundssonar  
Austurstreti 18  
REYKJAVIK

### INDIA—INDE

Oxford Book & Stationery Company  
Scindia House  
NEW DELHI

### IRAN

Bongahe Piaderow  
731 Shah Avenue  
TEHERAN

### IRAQ—IRAK

Mackenzie & Mackenzie  
The Bookshop  
BAGHDAD

### LEBANON—LIBAN

Librairie universelle  
BEYROUTH

### LUXEMBOURG

Librairie J. Schummer  
Place Guillaume  
LUXEMBOURG

### NETHERLANDS—PAYS-BAS

N. V. Martinus Nijhoff  
Lange Voorhout 9  
'S-GRAVENHAGE

### NEW ZEALAND—

### NOUVELLE-ZELANDE

Gordon & Gotch, Ltd.  
Waring Taylor Street  
WELLINGTON

United Nations Association of  
New Zealand  
P. O. 1011, G.P.O.  
WELLINGTON

### NICARAGUA

Ramiro Ramírez V.  
Agencia de Publicaciones  
MANAGUA, D. N.

### NORWAY—NORVEGE

Johan Grundt Tanum Forlag  
Kr. Augustgt. 7A  
OSLO

### PERU—PEROU

Librería internacional del Peru,  
S.A.  
Casilla 1417  
LIMA

### PHILIPPINES

D. P. Pérez Co.  
132 Riverside  
SAN JUAN, RIZAL

### POLAND—POLOGNE

Spółdzielna Wydawnicza  
"Czytelnik"  
38 Poznańska  
WARSZAWA

### SWEDEN—SUEDE

A.-B. C. E. Fritzes Kungl.  
Höfbokhandel  
Fredsgatan 2  
STOCKHOLM

### SWITZERLAND—SUISSE

Librairie Payot S. A.  
LAUSANNE, GENÈVE, VEVEY,  
MONTREUX, NEUCHÂTEL,  
BERNE, BASEL  
Hans Raunhardt  
Kirchgasse 17  
ZURICH I

### SYRIA—SYRIE

Librairie universelle  
DAMAS

### TURKEY—TURQUIE

Librairie Hachette  
469 Istiklal Caddesi  
BEYOĞLU-ISTANBUL

### UNION OF SOUTH AFRICA—

### UNION SUD-AFRICAINE

Central News Agency  
Commissioner & Rissik Sts.  
JOHANNESBURG and at CAPETOWN  
and DURBAN

### UNITED KINGDOM—

### ROYAUME-UNI

H. M. Stationery Office  
P. O. Box 569  
LONDON, S.E. 1  
and at H.M.S.O. Shops in  
LONDON, EDINBURGH, MANCHESTER,  
CARDIFF, BELFAST, BIRMINGHAM  
and BRISTOL

### UNITED STATES OF AMERICA—

### ETATS-UNIS D'AMERIQUE

International Documents Service  
Columbia University Press  
2960 Broadway  
NEW YORK 27, N. Y.

### URUGUAY

Oficina de Representación de  
Editoriales  
Av. 18 de Julio 1333 Esc. 1  
MONTEVIDEO

### VENEZUELA

Escritoria Pérez Machado  
Conde a Piñango 11  
CARACAS

### YUGOSLAVIA—YUGOSLAVIE

Državno Preduzece  
Jugoslovenska Knjiga  
Moskovska Ul. 36  
BEOGRAD